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§ 5 
Stockholms stads brottsförebyggande program. Remiss 
Dnr M2005-000-00688 
Protokollsutdrag 
 
Markkontoret hade den 5 oktober 2005 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, 
till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Marknämnden besvarar remissen med kontorets utlåtande. 
 
Yrkanden 
 
Ordföranden Leif Rönngren m fl (s) samt ledamöterna Kajsa Stenfelt (v) och Åsa 
Romson (mp) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga A1. 
 
Vice ordföranden Sten Nordin m fl (m), ledamoten Ulf Fridebäck m fl (fp) och  
tjänstgörande ersättaren Maurice Forslund (kd) yrkade bifall till förslag som redovisas 
i bilaga A2. 
 
Yrkande om återremiss och beslut i denna del 
 
Ordföranden Leif Rönngren (s) upptog först yrkandet av vice ordföranden Sten Nordin 
m fl (m), ledamoten Ulf Fridebäck m fl (fp) och tjänstgörande ersättaren Maurice 
Forslund (kd) att återremittera ärendet. Vid propositioner på bifall respektive avslag 
till detta yrkande fann ordföranden att nämnden beslutat avslå återremissyrkandet. 
Nämnden hade sålunda beslutat att avgöra ärendet vid dagens sammanträde. 
 
Reservation i denna del  
 
Vice ordföranden Sten Nordin (m), ledamöterna Berthold Gustavsson (m) och Ulf 
Fridebäck (fp) samt tjänstgörande ersättarna Marianne Ahlgren (fp), Maurice Forslund 
(kd) och Jan Tigerström (m) enligt det av vice ordföranden Sten Nordin m fl (m), 
ledamoten Ulf Fridebäck m fl (fp) och tjänstgörande ersättaren Maurice Forslund (kd) 
gemensamt framställda återremissyrkandet. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt därefter enligt det av ordföranden Leif Rönngren m fl (s) samt 
ledamöterna Kajsa Stenfelt (v) och Åsa Romson (mp) gemensamt framställda yrkandet 
d v s att godkänna kontorets svar på remissen samt att därutöver anföra följande: 
 

Marknämnden är angelägen om att staden tar ansvar för att de brottsförebyggande 
aspekterna vägs in när nya områden planeras, utformas och bebyggs eller när det 
sker fysiska förändringar i redan befintliga miljöer. Nämnden anser att det är 
viktigt att kunskaperna om effektiva åtgärder ökar inom detta område bl a genom 
de föreslagna trygghetsundersökningarna och erfarenhetsutbyte. Programmet och 
konkreta åtgärder leder till en ren, hel och trygg stad för alla invånare. 

 
Att en policy tas fram är bra och något som marknämnden kan ha god användning 
av. 

 
Vice ordföranden Sten Nordin (m), ledamöterna Berthold Gustavsson (m) och Ulf 



  

Fridebäck (fp) samt tjänstgörande ersättarna Marianne Ahlgren (fp), Maurice Forslund 
(kd) och Jan Tigerström (m) deltog inte i beslutet i sakfrågan. 
 
 

 
 
    Vid protokollet 
    Hans Engstrand 
 
 
 
Rätt utdraget intygar: 
 
 
 
_________________________________ 



  

 
Tillhör § 5, bilaga A1 
 
Marknämnden 2005-10-27 
 
Tillhör ärende nr 5 

  
   Stockholms stads  
   brottsförebyggande program. 
 
 
   Leif Rönngren m.fl. (s) 
   Kajsa Stenfelt (v) 
   Åsa Romson (mp) 
  
 
 

Förslag till beslut 
 
Marknämnden beslutar 
 
att godkänna kontorets svar på remissen 
 
samt 
 
att därutöver anföra följande: 
 

Marknämnden är angelägen om att staden tar ansvar för att de 
brottsförebyggande aspekterna vägs in när nya områden planeras, utformas och 
bebyggs eller när det sker fysiska förändringar i redan befintliga miljöer. 
Nämnden anser att det är viktigt att kunskaperna om effektiva åtgärder ökar 
inom detta område bl a genom de föreslagna trygghetsundersökningarna och 
erfarenhetsutbyte. Programmet och konkreta åtgärder leder till en ren, hel och 
trygg stad för alla invånare. 

 
Att en policy tas fram är bra och något som marknämnden kan ha god  

  användning av. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 



  

  Tillhör § 5, bilaga A2  
 
  Marknämnden 2005-10-27 
 
  Tillhör ärende nr 5 
 

Stockholms stads 
brottsförebyggande program. 
Remiss 
 
 
Sten Nordin m fl (m) 
Maurice Forslund (kd) 

   Ulf Fridebäck m fl (fp) 
 
 
   
 
 
 
Förslag till beslut 
 
Marknämnden beslutar 
 
1. att återremittera förslaget 
 
samt 
 
2. att därutöver anföra   
 
Stockholm lider under en allt grövre och tilltagande brottslighet. Under den senaste 
tiden har flera människor fallit offer för gatuvåldet. Personer som förlorat livet på grund 
av ett meningslöst våld på öppen gata. Med rätta är stockholmarna oroade över den här 
utvecklingen och också för den egna säkerheten.  
 
Därför är det mycket lovvärt att staden nu arbetat fram ett förslag på brottsförebyggande 
strategier. Staden kan bistå staten i arbetet med att bekämpa brottsligheten. Men 
programmet som arbetats fram är tyvärr allt för otydligt och saknar konkreta förslag på 
operativa åtgärder.  
Till viss del beror det på att just forskningen kring brottsförebyggande sedan länge 
präglats av luddighet och oklara resultat. Väldigt sällan lyckas man peka ut insatser som 
har faktiska resultat på antalet brott som begås.  
 
Den svenska forskningen lider också av en tydlig slagsida eftersom man i stort sett alltid 
utgår från hypotesen att brottslighet helt kan förklaras av s.k. sociala orsaker. 
Internationellt har man haft andra utgångspunkter och modeller som lägger större vikt 
på faktorer och åtgärder som påverkar på individnivå, snarare än hela samhället.   
 
Vi menar att om stadens brottsförebyggande arbete ska ha någon verklig effekt så måste 
det grundläggande dokumentet ha en helt annan nivå av konkretion. Det enda konkreta 
som nu framkommer är tillsättandet av fler kommunala tjänstemän. Vi är tveksamma till 
om förvaltningarna behöver ytterligare ett styrdokument av en sådan allmänt hållen 
karaktär som detta.  



  

 
Vi vill se ett mer fokuserat dokument som skapar förutsättningar för operativa beslut 
vid uppkomna situationer. Det brottsförebyggande rådet bör utformas med en tydligare 
ledarfunktion och med operativt syfte. Det bör bestå av ett fåtal personer med tydlig 
beslutsförhet. Ett centralt brottsförebyggande råd kan fungera som ett verktyg att bli 
både kraftfullt och exekutivt och införa en 24-timmarsgaranti för borttagande av klotter. 
 
 
Fokus för det brottsförebyggande arbetet måste ligga på tydliga insatser ute i 
verkligheten, inte på stadens förvaltningar. Exempelvis bör åtgärder syftandes till att ge 
tydliga snabba reaktioner mot mobbing, klotter och skolk inarbetas. Ett långsiktigt 
arbete för tryggare skolmiljö och tydligare föräldraansvar är också åtgärder som behövs 
men som tyvärr saknas i programmet. Tydliga åtgärder behövs både för att stödja unga 
brottsoffers vilja att anmäla brott och för att minska brottsligheten. Dessutom har vi 
länge krävt att staden inleder och intensifierar arbetet med belysning. 
 
 
Vi menar alltså att det brottsförebyggande programmet bör återremitteras med ett 
uppdrag till förvaltningen att ge det en tydligare och mer konkretiserad profil. 
Därutöver bör staden uppvakta statsmakten i syfte att ge polisen ökade befogenheter att 
drogtesta misstänkta ungdomar och att öka antalet närpoliser som på heltid kan jobba 
gentemot unga som visar tecken på att glida in i tung kriminalitet. 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 


